
USTNA VPRAŠANJA IN POBUDE NA 15. SEJI OBČINSKEGA SVETA: 

 

Natalija Berlec – svetniška skupina SDS: 

Letošnje leto sovpada s 15. obletnico smrti Franceta Tomšiča, velikega borca za delavske 
pravice, parlamentarno demokracijo in samostojno Republiko Slovenijo. 

France Tomšič se je rodil leta 1937 v Šmarci pri Kamniku. Osnovno šolo je obiskoval v Šmarci, 
nižjo gimnazijo v Kamniku in zatem industrijsko šolo v Kranju. Izobraževanje je nadaljeval v 
Ljubljani in leta 1963 diplomiral na Strojni fakulteti. 

Po končanem študiju se je France Tomšič zaposlil na Inštitutu Jurija Vege, vendar ga je 
poklicna pot že leta 1966 vodila v Nemčijo. Že v poznih šestdesetih leti je tako dobil priložnost, 
kot je povedal sam, spoznati kapitalistični sistem s človeškim obrazom, v katerem je bilo 
poskrbljeno za šolstvo, zdravstvo in podobne dobrine. Leta 1976 se je vrnil v Slovenijo in 
zaposlil v Litostroju. Na podlagi preteklih izkušenj je kmalu spoznal kako neučinkovit in 
nepravičen je samoupravni socializem, saj je bila delavcem, kljub t.i. enakosti, odvzeta 
možnost soodločanja, pri čemer so se odločitve vedno sprejemale v ozkih partijskih krogih. 
Kasneje je v Litostroju postal predsednik sindikata Inštituta za razvoj, raziskovanje in 
projektiranje. 

V tem obdobju je pričel tudi s prvimi demokratičnimi vzgibi, in sicer v domačem Kamniku. Leta 
1986 se je odločno uprl takratni oblasti, ki je želela razlastiti levi breg reke Kamniške Bistrice, 
s čimer bi okoli 1000 lastnikom odvzeli lastništvo. France Tomšič je tako postal začetnik 
upornih dejanj, ki so nakazovala smer postopne demokratizacije Slovenije. 

Politično udejstvovanje je nadgradil 9. decembra 1987, ko je v Litostroju prišlo do prve politične 
stavke v Jugoslaviji. Občasne »prekinitve dela« je tako nadomestila prava stavka, ki se je sicer 
kasneje iz tovarne Litostroj preselila pred takratno skupščino in nato v Cankarjev dom. V 
Cankarjevem domu je bil ustanovljen prvi povojni nerežimski sindikat, oblikovali pa so se tudi 
zametki nepartijske opozicijske stranke. Vodenje tega dogajanja je prevzel France Tomšič. 15. 
decembra leta 1987 je s somišljeniki ustanovil iniciativni odbor kasnejše Socialdemokratske 
zveze Slovenije (SDZS), predhodnice današnje SDS. 16. februarja 1989 pa je 
Socialdemokratska zveza Slovenije na ustanovnem kongresu v Cankarjevem domu postala 
politična stranka, katere predsednik je postal France Tomšič. Marca 1990 je France Tomšič 
postal tudi prvi predsednik konfederacije neodvisnih sindikatov, zato je vodenje 
Socialdemokratske zveze Slovenije predal dr. Jožetu Pučniku. Dve leti kasneje je kandidiral 
za predsednika Republike Slovenije, a mu žal ni uspelo. Do leta 1997 je tako še ostal 
predsednik sindikata KNSS – Neodvisnost, zatem pa se je umaknil iz političnega in 
družbenega življenja. 

France Tomšič - eden od utemeljiteljev slovenske države 

France Tomšič je odigral zgodovinsko vlogo prvega glasnika korenitih družbenih sprememb, 
bil je tudi voditelj drugačnih sindikatov, bolj delavskih, in eden od pobudnikov vzpostavitve 
socialnega dialoga. Zato lahko upravičeno trdimo, da je bil Tomšič eden od stebrov prenove 
družbenega reda in slovenske osamosvojitve. In potem ko je z odliko opravil svoje poslanstvo, 
je umolknil, kar je usoda vseh velikih osebnosti, ki imajo zasluge za največje družbene premike 
v zgodovini nekega naroda. 

France Tomšič je imel sposobnosti, ki krasijo ljudi v prelomnih časih, ko se na ruševinah 
starega gradi novo. Njegov govor je bil razumljiv, z ljudmi je hitro našel stik, njegovo delovanje 
je bilo ciljno usmerjeno v rešitve. 



Znana je njegova zelo odmevna izjava, ki jo je izrekel v svojem govoru 5. maja 1989 na javnem 
zborovanju demokratične opozicije na Kongresnem trgu v Ljubljani, ko je dejal: »V konfederalni 
republiki Jugoslaviji pa mora nova ustava garantirati, da vsaka republika razpolaga s pravico 
samostojnega odločanja in uporabe treh atributov oziroma simbolov, ki so že znani iz 
pamtiveka. Ti atributi so, da lahko vsak narod razpolaga in opravlja tudi kadar se njemu zahoče 
s puško, palico in kaso.« 

Njegov politični sopotnik, prvi predsednik Slovenske demokratične zveze in prvi slovenski 
zunanji minister dr. Dimitrij Rupel je o njem dejal: »Franceta Tomšiča se spominjam po iskreni, 
neposredni govorici, s katero je prižigal prve luči slovenske demokratične politike. Bil je zvest 
pripadnik slovenski pomladi, aktivist, domoljub, resnicoljub, demokrat in prijatelj ljudi v stiski.« 

V Slovenski demokratski strani se vsako leto ob obletnici njegove smrti spominjamo njegovega 
dela. Člani Občinskega odbora SDS Kamnik pa s polaganjem cvetja na njegovem grobu in 
kulturnim prispevkom obeležimo spomin nanj. 

Kamničani moramo biti na takšne ljudi, kot je bil France Tomšič, ki ga lahko uvrščamo med 
ustanovne očete naše države, ponosni. Zaradi vseh navedenih dejstev in boja Franceta 
Tomšiča za delavske pravice, za parlamentarno demokracijo ter njegovi neomajni volji, ki nas 
je posredno vodila do največjega uspeha v zgodovini naroda – do samostojne, demokratične 
Slovenije, dajem pobudo, da se v letošnjem letu postavi spomenik našemu kamniškemu rojaku 
Francetu Tomšiču. 

Odgovor je pripravila Anja Sagadin Bedrač, strokovna sodelavka VII/2 (II): 

Zahvaljujemo se vam za pobudo. Zasluge Franceta Tomšiča pri boju za delavske pravice ter 
samostojno in demokratično državo so nesporne in ne smejo biti spregledane, zato smo v 
občinski upravi pričeli z aktivnostmi, da že letos postavimo spomenik pomembnemu sorojaku 
in tako počastimo 15. obletnico njegove smrti. V Odloku o proračunu Občine Kamnik imamo 
za ta namen zagotovljena sredstva. Zbrali smo ponudbe izvajalcev (arhitekta, kiparja, livarja) 
za oceno vrednosti in pripravo časovnice. Kip bo postavljen na propilejah na Malem gradu, 
zraven kipa Juriju Karlu Starovašniku in Francu Pircu. Pri procesu nastajanja kipa bo 
sodelovalo Društvo Demos na Kamniškem. Ocenjena vrednost izdelave in postavitve kipa je 
12.500 eurov z DDV, po predvideni časovnici bo dokončan najkasneje v novembru 2025. 

 

Aleksander Uršič – svetniška skupina LSU: 

Že več desetletij se govori o celostni prenovi / gradnji nove podružnične šole Gozd v 
Krivčevem. V proračunu leta 2022 je bilo na postavki 9332 – Energetska sanacija POŠ Gozd 
sprva zagotovljenih 100.000€, z rebalansi znižanih na 62.827€, končna realizacija je bila 
32.038€. Sredstva so bila porabljena za izdelavo projektne dokumentacije (IP, PGD in PZI 
projekt), dokumentacijo REP ter ostale študije za pripravo te dokumentacije (statična presoja 
– ocena stanja objekta…). V obrazložitvi lahko preberemo projekt zajema poleg prenove 
šolskih prostorov tudi investicijsko vzdrževalna dela za statično in energetsko sanacijo ter 
uvedbo enote vrtca.  

Iz NRP 2025 – 2028 lahko sklepamo, da se bo investicija pričela v letu 2026 – 70.000€, (2027 
– 100.000€) in zaključila v letu 2028 – 100.000€. Ali predvidena sredstva zadostujejo za 
ocenjeno vrednost investicije? 

Zanima nas, če in kdaj bo občinski svet in s tem tudi širša javnost seznanjena s projektno 
dokumentacijo in časovnico?  

KS Črna, OŠ Stranje in krajani že več let opozarjajo na problem neurejene prometne 
infrastrukture v okolici podružnične šole Gozd v Krivčevem. Trenutno je v naši širši okolici ta 



šola edina, kjer otroci  ob tako prometni cesti nimajo urejene osnovne infrastrukture, ki bi jim 
omogočila varno pot v šolo in iz nje, kar je v letu 2025 zagotovo nesprejemljivo. V okolici šole 
bi bilo nujno potrebno urediti prehod za pešce s semaforjem, pločnik avtobusno postajališče 
ter poskrbeti za umiritev prometa. V letu 2022 je KS Črna s strani Občine Kamnik prejela 
odgovor glede časovnice del ki ga je pripravil g. Borec: 

Obveščamo vas, da je projektna dokumentacija za predmetno območje v izdelavi.   

Pošiljamo vam časovnico že izvedenih in predvidenih aktivnosti izgradnje pločnika v 
Krivčevem: 

- S komisijo DRSI smo se sestali, 17.12.2021 
- Oddaja projektne naloge, 1.2.2022 
- Prejem potrjene projektne naloge s strani DRSI, 23.3.2022 
- Na podlagi potrjene projektne naloge se je izdelal geodetski posnetek, 15.4.2022 
- Izdelava dokumentacije IDZ pločnika in vloga za pridobivanje projektnih pogojev, 

predvidoma 20.5.2022 
- Izdelava dokumentacije PZI za potrebe recenzije, predvidoma 1.7.2022 

Glede na to da je od omenjenega odgovora minilo že dve leti in pol nas zanima kakšna je 
trenutna situacija glede izvedbe in kdaj lahko izvedbo ureditve varnih šolskih poti v okolici 
omenjene šole pričakujemo ter kakšna bo izvedba? Trenutno v okolici šole potekajo ureditve 
vodotokov, omenjajo se dela na regionalni cesti, ter dela na občinski cesti v vas Krivčevo, 
smiselno bi bilo da bi se sočasno z omenjenimi deli urejalo tudi varne šolske poti saj se stvari 
med seboj povezujejo. 

Odgovor sta pripravila Pepca Podgoršek, višja svetovalka za področje družbenih 
dejavnosti, in Timotej Štritof, podsekretar – vodja Oddelka za gospodarske dejavnosti, 
gospodarske javne službe in finance: 

Občina Kamnik se zavzema za obstoj in aktivno delovanje vseh podružničnih šol v občini, kar 
je ne nazadnje razvidno tudi iz urejenosti le-teh. Do sedaj so bile obnovljene podružnice na 
Selih, v Zgornjem Tuhinju, Nevljah, Mekinjah, v skladu s finančnimi zmožnostmi se je pričela 
obnova v Motniku, v tem letu se bo izvedla toplotna izolacija fasade na Vranji Peči. Občina bo 
investicijo prijavila na razpis za pridobitev nepovratnih sredstev na Eko sklad.  

V načrtih Občine Kamnik je tudi prenova oziroma rekonstrukcija Podružnične šole Gozd. 
Skladno s tem ciljem je bila v letu 2021 na Direktorat za predšolsko vzgojo in osnovno šolstvo 
poslana prošnja po ohranitvi statusa Podružnične šole Gozd, saj smo mnenja, da bi kraj in 
družbeno življenje, sodelovanje in aktivna povezanost krajank in krajanov brez podružnične 
šole nazadovalo. Iz tega razloga smo za potrebe ohranitve izvajanja pouka zagotovili sredstva 
za dodatnega učitelja in pristopili k izdelavi projektne dokumentacije za ureditev dotrajanih 
šolskih prostorov. 

V letu 2022 je Občina Kamnik pridobila projektno dokumentacijo (DGD in PZI, dokumentacijo 
REP in poročilo ZRMK o statični presoji objekta Podružnične šole Gozd). DGD, št. 2022/VI-
07, je izdelala projektantka Irena Pavlič s. p., Arhitrip. Gradbeno dovoljenje za rekonstrukcijo, 
prizidavo novega vetrolova in spremembo namembnosti je Občina pridobila v začetku leta 
2023.  

Prvotna namenska raba obstoječe stavbe je bila delno opredeljena kot stanovanjska stavba, 
sedaj se je namembnost v celoti spremenila v stavbo za izobraževanje. Objekt je zasnovan na 
način, da se v primeru izkazanih potreb po dodatnih kapacitetah predšolskega varstva, na 
predmetnem območju lahko v objekt umesti prostor enote vrtca.  

 



Stavba se delno rekonstruira, izvede se statična ojačitev stropne konstrukcije nad pritličjem. 
Po rekonstrukciji objekta bo spremenjena zasnova in raba posameznih prostorov v objektu. V 
celoti se uredijo in sanirajo kletni prostori, v pritličju se na novo izvede vetrolov, sanitarije za 
deklice in dečke ter zaposlene, na novo uredi dve garderobi in dva predprostora, prostor za 
čistila, uredi novo telovadnico oziroma večnamenski prostor, razdelilno kuhinjo, kabinet in 
učilnico.  

V mansardi bodo na novo urejeni knjižnica, hodnik, sanitarije za deklice in dečke ter zaposlene, 
dve učilnici in zbornica oziroma kabinet.  

Izvedena bo preureditev telekomunikacijskega priključka, prav tako bodo v celoti zamenjane 
elektro in strojne inštalacije.  

Stavba bo v celoti energetsko sanirana, z rekonstrukcijo se bodo izvedli ukrepi za sanacijo 
oziroma zaustavitev kapilarne vlage, ki je v obstoječi stavbi velika težava. 

V okviru rekonstrukcije in energetske sanacije toplotnega ovoja stavbe se izvede tudi 
zamenjava strehe in komplet ostrešja ter zamenjava energenta za ogrevanje stavbe 
(ogrevanje na lesno biomaso – peleti).  

Občina je v začetku tega leta na Ministrstvo za vzgojo in izobraževanje poslala vprašanje v 
zvezi z načrtovanimi razpisi za sofinanciranje tovrstnih objektov s strani ministrstva in bila 
obveščena, da bo predvidoma v poletnem času razpis za izvedbo vlaganj v infrastrukturo na 
področju izobraževanja z rokom črpanja sredstev v letih 2026–2029. Občina načrtuje začetek 
izvedbe rekonstrukcije Podružnične šole Gozd v letu 2027, ko bodo zaključeni projekti v okviru 
Elene. Trenutno je v izdelavi dokument identifikacije investicijskega projekta, ki bo obravnavan 
na eni prihodnjih sej občinskega sveta, po objavi razpisa pa sledi še izdelava investicijskega 
programa.  

Nameravani oziroma načrtovani obseg rekonstrukcije in energetske sanacije Podružnične šole 
Gozd je bil s strani župana, oddelka in projektantke predstavljen tudi novemu vodstvu šole. 

Kar zadeva cestno in drugo infrastrukturo, je v prvi polovici leta 2025 predvideno nadaljevanje 
gradbenih del za sanacijo tudi spodnjega dela cestišča skozi naselje Krivčevo. V kratkem bo 
objavljen razpis za izbiro izvajalca vgradnje kanalizacijskega sistema v cestišče (t. i. prva faza 
izvedbe kanalizacije), v nadaljevanju pa je, ob zagotovitvi potrebnih sredstev, predvidena še 
izgradnja čistilne naprave ter druge faze kanalizacijskega sistema na območju Krivčevega, ki 
med drugim predvideva tudi priklop Podružnične šole Gozd.  

Hkrati je na tem območju predvidena tudi ureditev varne šolske poti. Potrebna projektna 
dokumentacija je v zaključni fazi, v kratkem pričakujemo še soglasje Direkcije Republike 
Slovenije za infrastrukturo. S tem bo projektna dokumentacija dokončna in bo mogoče pričeti 
z izvedbo del.   

V projektni dokumentaciji je predvidena ureditev hodnika za pešce, in sicer v širini 1,5 m, 
vzdolž severnega oziroma levega roba državne ceste, od km 5,795 do km 5,875, to je območje 
med predvidenim platojem avtobusnega postajališča na vozišču državne ceste in priključkom 
javne poti (JP 661191) na državno cesto ob mostu čez vodotok Volovljek. Na odseku, kjer 
hodnik za pešce poteka po mostu preko vodotoka Volovljek, je predvidena razširitev 
obstoječega robnega venca mostu, saj je obstoječa širina hodnika (1 m) neprimerna za 
uporabo invalidskega vozička. V območju stac. km 5,886 je predviden prehod za pešce, hodnik 
za pešce širine 1,5 m pa se nato nadaljuje vzdolž južnega oziroma desnega roba državne 
ceste, vse do obstoječega avtobusnega postajališča v območju stac. km 5.980, ki se ga uredi 
skladno s Pravilnikom o avtobusnih postajališčih. 

Projektirana rešitev predvideva tudi ureditev površin za pešce in implementacijo ukrepov za 
izboljšanje prometne varnosti šoloobveznih otrok, kot je predvideno v Smernicah za postavitev 



in izvedbo urbane opreme ter arhitekturnega oblikovanja prometnih površin za izboljšanje 
prometne varnosti otrok – šolarjev. Ob tabli za naselje Krivčevo se predvideva namestitev 
horizontalne signalizacije, tj. talne označbe 5337 – zvočne zavore za umirjanje prometa (dve 
prečni črti), prav tako se v območju implementacije ukrepov iz smernic predvidi omejitev hitrosti 
40 km/h. 

Ker gre za isto območje, tj. v območju državne ceste, je izvedbo druge faze kanalizacije na 
Krivčevem in ureditev varne šolske poti smiselno načrtovati hkrati ter ob tem zagotoviti 
potrebna sredstva. Projektantska ocena vrednosti izvedbe varne šolske poti, tj. ureditve 
cestišča, hodnika za pešce, avtobusnih postajališč, rekonstrukcije mostu in izvedbe cestne 
razsvetljave, je 504.353,22 eurov z DDV. Projektantska ocena vrednosti prve faze kanalizacije 
znaša 106.922,28 eurov brez DDV, druge faze, tj. na območju državne ceste, pa 
63.043,58 eurov brez DDV. Izvedbo del je ob izpolnitvi navedenih pogojev mogoče pričakovati 
v drugi polovici leta 2025 oziroma v letu 2026. 
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